
Folketingets Sundhedsudvalg har den 24. marts 2010 stillet følgende spørgs-
mål nr. 441 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed ende-
ligt besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Clausen (EL).

Spørgsmål nr. 441:
’’Ministeren bedes redegøre for, hvad der er den faglige begrundelse for at flyt-
te nyretransplantationer for børn fra Odense Universitetshospital og redegøre 
for antallet af operationer og de resultater, der er opnået på OUH sammenlig-
net med andre steder i Danmark.”

Svar:
Sundhedsstyrelsen har i forbindelse med udmeldingen af den endelige specia-
levejledning for intern medicin (nefrologi) og urologi besluttet, at nyretransplan-
tation på børn, der er en højt specialiseret funktion, fortsat varetages på både 
Rigshospitalet og Odense Universitetshospital. 

Sundhedsstyrelsen vil i den kommende periode forestå en udredning af trans-
plantationsområdet med det formål at identificere den organisering af området, 
der bedst sikrer kvalitet, robusthed og udvikling.
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